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Onderwerp

Meer duiding en achtergrond bij de vergunningverlening

Omgevingsdienst Haaglanden (ODH) op de wet Natuurbescherming

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Al langere tijd bereiken ons berichten van vergunningen die wettelijke termijnen overschrijden. Het speelt

vooral bij de vergunningen en ontheffingen op de wet Natuurbescherming die aangevraagd worden voor

woningbouw en bedrijvigheid. Omgevingsdienst Haaglanden is uitvoerend orgaan en verantwoordelijk

voor deze vergunningenverlening. Het debat over dit onderwerp, op initiatief van de ChristenUnie & SGP

fractie, in de commissie Ruimte, Wonen en Economie van 9 februari 2022 heeft bij ons enkele vragen

opgeroepen. 

In bovengenoemde commissievergadering heeft het college van Gedeputeerde Staten onderkend dat er

gewerkt wordt aan oplossingen. Daarom hebben we vanuit Provinciale Staten de volgende vragen: 

1. Welke specifieke problemen/knelpunten zijn er bij Gedeputeerde Staten bekend?

2. Vanaf wanneer zijn deze problemen/knelpunten bekend bij Gedeputeerde Staten?

    

3. Wat zijn de oplossingen waaraan wordt gewerkt? Graag per probleem, knelpunt en oplossing

aangeven en in welk tijdsbestek de oplossingen gerealiseerd moet zijn.
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Al in 2020 zijn wij geïnformeerd over achterstanden in de afhandeling van de aanvragen

soortenbescherming. Daar is o.a. op gereageerd met diverse maatregelen. Zo is er tijdelijk extra capaciteit

ingezet, zijn er afspraken gemaakt om het proces van ontheffingverlening te stroomlijnen, is de

omgevingsdienst met aanvragers in gesprek gegaan om de kwaliteit van de aanvragen een

kwaliteitsimpuls te geven, is accountmanagement toe gepast, wordt een beleidskader soortenbeleid

ontwikkelend  en is een periodiek overleg met de directeur van de omgevingsdienst ingesteld.

Gedeputeerde staten zijn goed op de hoogte en hebben extra budget toegekend. In 2021 bleek dat dit nog

onvoldoende effect had waarop met de ODH is afgesproken om extra capaciteit in te zetten.

De inzet voor het wegwerken van de achterstanden soortenbescherming is dat de afhandelingssituatie aan

het einde van 2022 naar verwachting normaliseert en dat betekent dat aanvragen vanaf eind 2022 binnen

de beschikbare wettelijke termijn worden afgehandeld. 

Over de achtergrond van de problematiek zijn we ons aan het verdiepen in de knelpunten.
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In een eerder stadium heeft onze fractie technische vragen gesteld over de doorlooptijden etc. van de

vergunningen. Aanvullend daarop de volgende vragen:

 

4. Hoeveel aanvragen zijn er in 2019, 2020 en 2021 (t.b.v. woningbouw en bedrijvigheid)

a. binnen gekomen? (graag per jaar uitsplitsen)

b. binnen 13 weken in behandeling genomen (dus echt voorzien van een inhoudelijke beoordeling en

reactie)? (graag per jaar uitsplitsen)

c. binnen 20 weken in behandeling genomen (dus echt voorzien van een inhoudelijke beoordeling en

reactie)? (graag per jaar uitsplitsen)

Antwoord 4.a.

Het aantal ontvangen aanvragen voor ontheffingen is over de jaren 2019,2020 en 2021 als volgt: 

• 2019:  251 stuks

• 2020:  248 stuks

• 2021:   231 stuks

De Wnb vereist geen registratie van de aard van de aanvraag (woningbouw, bedrijvigheid of anders) dus

die uitsplitsing is niet exact te geven. Indicatief is ongeveer 75% van de aanvragen direct te relateren aan

woningbouw (slopen, renoveren, nieuwbouw). De resterende 25% van de aanvragen hebben op allerlei

activiteiten betrekking.

Antwoord 4. b en c.

De gevraagde informatie werd tot vorig jaar niet specifiek geregistreerd, dus deze informatie is niet te

geven. De tijd die nodig is voor de afhandeling hangt af van de totale werkvoorraad en de complexiteit van

de aanvraag. Door prioritering van bestuurlijk essentiële aanvragen is ongeveer 20% van de aanvragen wel

binnen 20 weken verleend, maar een aanzienlijk deel heeft dus een langere doorlooptijd gekend. 

Bij het werkplan voor 2022 is met ODH afgesproken dat het aantal openstaande aanvragen

(onderscheiden naar reguliere en stagnerende werkvoorraad) na maand 4, 6, 8, 10 en 12 wordt

gerapporteerd.

5. Wat is de doorlooptijd van vergunningaanvragen, graag aangeven van percentages binnen hoeveel

weken (dus bijvoorbeeld 10% binnen 5 weken, 5% binnen 8 weken etc.)

 a. die in 2019 zijn ingediend? 

b. die in 2020 zijn ingediend?

c. die in 2021 zijn ingediend?

Antwoord

Zoals bij antwoord 4 aangegeven is deze informatie niet in detail beschikbaar. De wettelijke termijn voor

afhandeling van ontheffingsaanvragen soortenbescherming bedraagt 13 weken, welke eenmalig kan

worden verlengd met 7 weken. Vanwege het grote aanbod en de achterstand in afhandeling is de

maximale afhandelingstermijn van 20 weken bij veel aanvragen nog niet haalbaar. Dat beeld varieert over

de jaren 2019 2021 niet.

Den Haag,  10 mei 2022
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